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MAŁOPOLSKIE 

 

Posiedzenia plenarne WRDS 

listopad 2022 

 03.11.2022 1. Uchwała Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego w Województwie 

Małopolskim z dnia 3 listopada 2022 roku 

w sprawie zmiany Regulaminu 

Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego 

w Województwie Małopolskim.  

2. Szkolnictwo zawodowe.  

3. Informacja na temat stanu przygotowania 

Województwa Małopolskiego do sezonu 

grzewczego, z uwzględnieniem różnych 

źródeł ogrzewania – węgiel, gaz, i inne 

paliwa/surowce – część II.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. Uchwała została przyjęta przez 

Członków Rady. 

Posiedzenia Prezydium WRDS 

listopad 2022 

 03.11.2022  1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Omówienie programu posiedzenia 

plenarnego WRDS w WM w dniu 3.11.2022 

r.   

3. Omówienie programu kolejnego 

posiedzenia plenarnego WRDS w WM– 

zgłoszone tematy: 

- skutki społeczne i ekonomiczne zakazu 

handlu w niedzielę, 

- informacja dotycząca sytuacji uchodźców  

z Ukrainy, ze szczególnym uwzględnieniem 

Wojewoda Łukasz Kmita omówił program bieżącego posiedzenia plenarnego 

Rady.  

Przedstawiono uwagi do regulaminu Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego  

w Województwie Małopolskim. Prezydium podjęło wspólnie decyzje o 

wprowadzeniu trzech zmian w regulaminie i poddaniu go pod głosowanie na 

posiedzeniu plenarnym w tak zmienionej formie.  

Wojewoda Łukasz Kmita omówił program kolejnego posiedzenia WRDS w 

Województwie Małopolskim. Zaproponowane tematy na kolejne posiedzenie, 

które zaplanowano na 8 grudnia 2022 roku to: skutki społeczne  

i ekonomiczne zakazu handlu w niedzielę oraz informacja dotycząca sytuacji 

uchodźców z Ukrainy, ze szczególnym uwzględnieniem skierowanych do nich 

programów pomocowych. 



skierowanych do nich programów 

pomocowych. 

4. Prezentacja przygotowana przez 

Departament Rozwoju Regionu dotycząca 

Europejskiego Funduszu Społecznego Plus 

(EFS+).   

5. Kwestie organizacyjne oraz wolne wnioski.  

 

Zgłoszono problem braków kadrowych w szpitalu w Proszowicach, zgłoszony 

został do likwidacji oddział ginekologiczno-położniczy. Pan Wojewoda Łukasz 

Kmita powiedział, że w związku ze spadkiem liczby urodzeń dzieci 

ekonomicznie nie ma uzasadnienia do utrzymywania niektórych oddziałów 

położniczych i być może lepszym rozwiązaniem jest rozwijanie specjalistki np. 

ortopedii czy innych oddziałów których brakuje. Pan Wojewoda podkreślił 

również, że sami Dyrektorzy szpitali są za rozwiązaniem, aby w jednej placówce 

był np. wysoce wyspecjalizowany oddział położniczo-ginekologiczny, a w innej 

wysoce wyspecjalizowany oddział ortopedyczny.  

     

 

Zespół ds. bezpieczeństwa publicznego WRDS 

listopad 2022 

 30.11.2022  Dyskusja na temat cyberprzestępczości w 

Małopolsce i zagrożeń dla 

cyberbezpieczeństwa w związku z wojną  

w Ukrainie.  

 

Poinformowano, że z punktu widzenia osoby, która prowadziła sprawy z zakresu 

cyberprzestępczości i ataków na instytucje publiczne m.in. Urząd Marszałkowski 

bardzo ważne jest nieustanne uczulanie pracowników na zagrożenia w sieci. 

Podkreślono m.in., że w związku z ogromnym wzrostem oszustw 

komputerowych, powinno się w każdy możliwy sposób uświadamiać 

społeczeństwo jak przed takimi atakami się chronić, gdyż gdy już dojdzie do 

cyberataku bardzo trudno jest wykryć sprawcę i pociągnąć go do 

odpowiedzialności.      

Podkreślono, że w ramach takich spotykań, jest naprawdę dużo do zrobienia, 

ponieważ świadomość społeczeństwa jest bardzo niska. Jest to problem 

dotyczący nie tylko Małopolski, ale całego kraju i będziemy się z nim spotykać 

coraz częściej, gdyż coraz większa część aktywności życiowej przenosi się do 

sieci.  

Wskazano, że działalność zespołu powinna zatem skupić się na zapobieganiu, 

czyli na szkoleniu społeczeństwa. Każdy atak zaczyna się od nieświadomości 

pojedynczej jednostki, otworzenia maila, którego nie powinno się otwierać, 

kliknięcia w podejrzany link. Wystarczy przejęcie jednego maila z domeny np. z 

prośbą o zmianę hasła (phishing), by doprowadzić do ataku ransomware’owego. 

Nie da się zlikwidować cyberprzestępczości, ale można stworzyć wytyczne, 

procedury uczulające pracowników na pewne zachowania. Szkolenia powinny 

być organizowane cyklicznie kończone testem, a jego niezdanie powinno wiązać 

się z konsekwencjami. Podkreślił również, że w procesie zapobiegania atakom 

bardzo ważne są mechanizmy monitorowania sieci.  

Zarekomendowano, aby wziąć pod uwagę nie tylko kwestie uświadamiania osób 

związanych z instytucjami publicznymi czy przedsiębiorstwami, ale wszystkich 

mieszkańców Małopolski. Przestępcy stosują różnorakie socjotechniki, które 



prowadzą do zainstalowania oprogramowania do obsługi pulpitu zdalnego, a 

edukacja społeczeństwa w tym zakresie wciąż jest niska. Zaproponowano aby 

spróbować dotrzeć z komunikatem o cyberatakach do mieszkańców Małopolski 

poprzez lokalne media – gazety, telewizję czy radio –  

z prośbą, aby nie inwestować w kryptowaluty, jeśli nie posiadamy na ten temat 

wiedzy, a także nie instalować programów do obsługi pulpitu zdalnego dla 

potrzeb inwestycji w podejrzane instrumenty finansowe.  

 


